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Kadernota 2024 
 

Dank u wel voorzitter, 

Het CDA Twenterand heeft met belangstelling kennisgenomen van de Kadernota 2024. In deze 
Kadernota geeft u aan in te zetten op een Twenterand dat economisch sterk is en een sociaal 
kloppend hart heeft.  

 

U geeft aan dat we geconfronteerd worden met financieel onzekere tijden, maar wat dat betreft is er 
niets nieuws onder de zon. Daarom is het ook van belang om verantwoordelijkheid te nemen en ruim 
vooruit te kijken. Visie en plannen hebben voor de toekomst! 

 

Er is in 2021 een regionale woonagenda vastgesteld. Het College wil echter voor de uitvoering pas in 
2025 de benodigde financiën voor de uitvoering beschikbaar stellen. Wij vinden dit eigenlijk te laat. 

 

Het CDA Twenterand is wel blij dat het college ambitie toont op het woonbeleid, hier hebben we de 
vorige keren al opmerkingen over gemaakt en we zijn blij met deze ontwikkeling. Er staan grote 
ontwikkelingen op stapel. Ook bij het uitbreiden van bedrijventerreinen zien we een ontwikkeling. 

 

Het is inderdaad belangrijk om Twenterand zo aantrekkelijk te maken dat mensen er graag willen 
wonen, werken, ondernemen of recreëren. En dit vanuit de kracht van elke kern met zijn eigen 
karakter. Laten we waken dat we daarbij onze kleine kernen niet vergeten. 

 

Planontwikkeling neemt veel tijd in beslag. Dat realiseren wij ons terdege. Vaak merken wij ook dat de 
fase van inspraak in deze plannen binnen onze gemeente niet goed gaat. Hoe gaan wij als gemeente 
een ambitieus plan als deze aanvliegen? In de Tubantia van 21 juni 2023 staat een ingezonden brief van 
een bezorgde ambtenaar onder de titel “Hartenkreet van een ambtenaar: Denk mee, niet tegen”. 
Misschien het overwegen waard om vanuit het omdenken de fase van inspraak in te gaan en uit te 
gaan van acceptatie dat het plan er komt. Makkelijker gezegd dan gedaan, maar als wij niet zorgen 
voor draagkracht blijven wij rondtollen in ellenlange procedures. 

 

2024 wordt een jaar waarin veel duidelijker moet worden voor de inwoners van Twenterand. Waar 
gaan we ontwikkelen qua woningbouw en in welk tempo.  

 

Er zijn een aantal zorgendossiers, zoals bijvoorbeeld Kanaal Almelo de Haandrik, Waterwinning 
Hammerflier en Windmolens ATT-gebied. Deze dossiers brengen veel teweeg bij onze inwoners die in 
de nabije omgeving hiervan wonen. We ondersteunen het college in de betrokken houding die zij in 
deze kadernota aan deze bewoners laat zien. 

 

Onze bewoners staan centraal, we moeten hen ook goed meenemen in de beslissingen die we als 
overheid nemen. Participatie is daarbij van cruciaal belang. 
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De Kadernota 2024 is een opmaat voor de programmabegroting 2024 welke in november 
gepresenteerd zal gaan worden. We lezen een aantal goede voorstellen, maar ook voorstellen waar wij 
kanttekeningen bij of vragen over hebben. Hierover straks meer. 

 

Geld volgt het beleid, dat is ook waar het CDA Twenterand voor staat. En toch lezen we in de 
Kadernota dat er ook wel eens andersom wordt geredeneerd. CDA Twenterand is er stellig tegen dat 
het beleid het geld volgt. 

 

In de Kadernota lezen we dat het college in plaats van het afbreken van voorzieningen kiest om de 
uitdaging aan te gaan en voortvarend te handelen met lef en ondernemersgeest. Het CDA 
Twenterand vindt deze Kadernota toch nog te algemeen, zij mist nog veel concrete plannen en vraagt 
zij zich af waar het lef en de ondernemersgeest uit blijken. 

 

Ondernemersgeest vraagt vooruitkijken, niet alleen tot 2026, maar ook voor daarna. 

Het CDA Twenterand mist in deze kadernota strategische keuzes en visie voor het jaar 2026. 
 

Fractie CDA Twenterand 
Martino Vos  raadslid 
Gerhard Täge  raadslid 
Erik Bijlstra  raadslid 
Henk Hospers  fractievolger 
Tom Bouwmann fractievolger 
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Vragen n.a.v. de Kadernota 2024 
 

Programma Sociaal Domein 

Sociale Zaken 

Voorstel: Uitvoeren transformatieprogramma sociaal domein (Innovatiefonds) 

De ervaring leert dat de afgelopen jaren het innovatiefonds een positieve bijdrage biedt binnen het 
sociaal domein. 

VRAAG Hoe zit het College het voor zich om het accent meer op stimulering te leggen dan 
innovatie? Kort gezegd hoe gaat het college dit handen en voeten geven? 

Uitvoeren sociale werkvoorziening 

VRAAG  Het stuk is gericht op de mensen die in de buitendienst werken. De werknemers van 
Ontplooi en Larcom zijn ook beschermde medewerkers. Waar vinden wij hen terug in 
deze Kadernota? 

Nieuw beschut wordt selectief ingezet in Twenterand. 

VRAAG Vindt u dat er voldoende gebruik wordt gemaakt van Nieuw Beschut? 

VRAAG Wanneer worden leerlingen van het VSO benaderd? Kunnen we op deze manier ook 
niet meer preventief te werk gaan? 

Voorstel: Inzet schuldhulppreventie en -verlening. 

VRAAG Gaan we interen op de kwaliteit, krijgt de klant minder dienstverlening. Hoe kan de klant 
beter geholpen worden?  

Tabel Metingen en verplichte indicatoren 

VRAAG Een compliment  voor de forse inzet voor activering. In 2015 is de Wsw gestopt en 
bestaat niet meer. Hoe kunnen dan de aantallen oplopen? 

Maatschappelijke Ondersteuning 

Voorstel: Garanderen ondersteuning door beschikbaar stellen en toewijzen van 
maatwerkvoorzieningen 

VRAAG Had het college op basis van statistieken geen rekenschap moet houden met de 
stijgende kosten en eerder moeten reageren, zodat € 124.000 gespreid kon worden over 
vorige jaren. 

Tabel Metingen en verplichte indicatoren 

VRAAG We constateren dat aantal individueel ondersteunende mantelzorgers afneemt en 
groepsbegeleiding toeneemt. Is het College het met ons eens dat individuele ruimte 
moet blijven voor mantelzorg? 

Gezondheidszorg 

Gemeente moet inspringen bij initiatieven die tot doel hebben om mensen gezond te laten eten en 
bewegen. Meekoppelkansen met ‘private’ organisaties.  Het CDA Twenterand onderschrijft de 
wijziging van de naamstelling van innovatiefonds naar stimuleringsfonds. 
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VRAAG Maar wat gaan we nu doen en hoe maken de vertaalslag naar de praktijk? Hoe gaat het 
College dit concreet maken?  

VRAAG Wat is het verschil tussen het “stimuleringsfonds” en de “waarderingssubsidie sport 
en/of gezonde leefstijlinterventies”?  

Voorstel: Aanpak drugsproblematiek 

VRAAG Het CDA Twenterand constateert dat het hier niet gaat om een versobering, maar een 
bezuiniging op de aanpak drugsproblematiek. Juist in een periode waarin veel jongeren 
hiermee in aanraking komen. Hoe legt het College dit uit? Want we dit niet duidelijk in de 
Kadernota? 

Voorstel: uitvoeren van beleid inclusie/toegankelijkheid 

U begroot voor deze belangrijke toegankelijkheidsstrategie, zie ook uw ambitie betreft inclusiviteit in 
het Integraal beleidsplan sociaal domein, € 15.000. 

VRAAG Wat wil het College concreet doen en is dit in overeenstemming met haar doelen?  

Onderwijs 

Voorstel: Extra uren bewegingsonderwijs 

VRAAG Kan hiervoor ook gebruik gemaakt worden van de zwembaden en de sportvelden 

Doel: Onderwijsachterstanden zijn teruggedrongen 

VRAAG Uit onderzoek is gebleken dat schoolaanwezigheid cruciaal is op dit gebied. In 
gesprekken met de wethouder werd gesproken over eventuele uitbreiding van het 
aantal FTE’s voor de leerplicht. In de kadernota lezen we hier niets over terug. Kunnen 
we hier nog plannen voor tegemoet zien? 

Programma Ruimte 

In de inleiding van de Kadernota 2024 lezen wij het volgende onder de kop Koers: “Ruimtelijke groei: 
we willen meer balans tussen het aantal huishoudens en woningvoorraad” 

VRAAG Wat bedoelt het College specifiek met het balans tussen deze twee? 

VRAAG Wat bedoelt het College specifiek met woningvoorraad? 

Koers 

VRAAG Hebben wij wat gemist omtrent een kwaliteitsinhaalslag? Wat moet volgens het College 
de kwaliteitsinhaalslag zijn, zoals genoemd in uw inleiding Kadernota 2024?  

Openbare Orde en Veiligheid 

Voorstel: 4e BOA 

VRAAG We zien een voorstel van een nieuwe BOA. We vinden dit positief, maar klopt de 
begroting? € 65.000 voor 0,6 FTE? 

Openbare Ruimte en Verkeer 

Voorstel: Onderhouden en exploiteren 6 begraafplaatsen  

VRAAG We zien een bezuiniging van € 125.000 op de begraafplaatsen. Is dit de verlate rekening 
van het besluit dat vorig jaar is genomen voor eeuwige grafrecht? 
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Openbare ruimte voldoet aan de vastgestelde kwaliteitsnormen 

VRAAG Zijn daar de kwaliteitsnormen voor de mindervaliden ook in meegenomen? 

Betere bereikbaarheid voor alle vervoerswijzen 

CDA Twenterand mist de positie van de voetganger.  

VRAAG Is voor het College het programma veilige voetpaden helemaal afgerond? Of staan er 
nog ontwikkelingen op stapel? En zo ja, welke? 

Verbreding N36 

In het verleden is geld meegenomen in de ontwikkeling van Oosterweilanden voor een fietsverbinding 
oost/west. Nu worden er opnieuw budgetten vrijgemaakt om te onderzoeken of een verbinding 
meegenomen kan worden als meekoppelkans. 

VRAAG Hoe zit dit? 

Bouwen, Wonen, Ruimtelijke Ontwikkeling, Gemeentelijk Vastgoed en VTH 

Invoering Omgevingswet en Wet WKB per 01/01/2024 

VRAAG Meer werk in het voortraject door intensiever vooroverleg en daarnaast meer werk 
achteraf in de vorm van handhaving. Voor het CDA Twenterand zijn deze verwachtingen 
tegenstrijdig met elkaar. Juist in het voortraject “dichttimmeren” van een aanvraag zou 
moeten voorkomen dat er handhaving achteraf nodig is of in ieder geval maximaal 
beperkt! Is het College dat met ons eens? 

VRAAG Zijn de leges kostendekkend?  

VRAAG We krijgen signalen dat er een onderbezetting is bij RO. HET CDA ziet dit ook bij andere 
gemeenten. Wil het College onderzoeken of er meer opgepakt kan worden vanuit een 
regionale gezamenlijke structuur? 

“Kanaal Almelo de Haandrik” 

VRAAG Waarom staat de passage over Kanaal Almelo de Haandrik onder het programma 
Ruimte? Gezien onze sociale verantwoordelijkheid hoort het onder het kopje Sociaal 
Domein. Ruimtelijke ordening ligt in dit geval bij de Provincie. Is het College dit met ons 
eens? 

VRAAG Wat hebben netwerkbeheerders, zoals genoemd in de Kadernota, te maken met het 
kanaaldrama in relatie met de Gemeente Twenterand?  

VRAAG  Kunnen de kosten als gevolg van de sociale ondersteuning voor het Kanaaldrama en de 
extra onderhoudskosten, boven op de regulieren onderhoudskosten, verhaald worden 
op de provincie?  

VRAAG Hoeveel van het gevraagd budget van €270.000 is te verhalen op de provincie? 

Voorstel: Woningbouwversnelling 

VRAAG  Hoeveel woningen van de 800 – 1000 woningen in het nieuwe plan in Vriezenveen gaan 
deel uit maken van de woondeal Twente die onlangs is vastgesteld? 

VRAAG Wanneer komt het college met een gedetailleerd plan waarin de ambitie waarin de 
gehele ontwikkeling van Twenterand is opgenomen?  

VRAAG Is het College bereid het versnellingsprogramma te bespreken met de lokale 
ontwikkelaars en aannemers om eerder de doelstelling te bereiken? 
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VRAAG HET CDA constateert dat er met de ontwikkeling van Vriezenveen Zuid alleen gesproken 
wordt over woningen. Hoe wordt het voorzieningenniveau meegenomen in deze 
plannen (bijvoorbeeld scholen en sportvoorzieningen)?  

VRAAG Is het College bereid om in het kader van jongerenhuisvesting Tiny Houses in de 
ontwikkelplannen een plek te geven?  

Kosten Programmaplan wonen € 50.000 en Verlaging ontwikkelbudget coalitie € 50.000. 

VRAAG Is dit niet interne arbeid of laat het College een externe partij dit plan opstellen?  

(Uitvoeren) Woondeal Twente 

VRAAG Wat zijn de gecommitteerde afspraken tussen de partijen (Rijk/Provincie/Gemeente)? 
Kunnen we dat in 2024 tegemoet zien? 

Ontwikkeling gebiedsproces ATT 

VRAAG Welke effect heeft de aangenomen motie (21-06-2023) in de Provincie Overijssel op het 
zoekgebied van ATT?  

Zon op Dak 

VRAAG Enexis heeft onlangs een kaart uitgegeven waar directe problemen zijn voor bedrijven 
en ondernemers die nu een aanvraag doen voor een aansluiting op het net. Kan het 
College aangeven of dit ook speelt binnen de gemeente Twenterand? En zijn er op dit 
moment al aanvragen geweest van ondernemers/bedrijven in Twenterand die niet in 
behandeling zijn genomen door Enexis? 

VRAAG Het College gaat bedrijven nu actief benaderen voor ondersteuning bij alternatieve 
oplossingen. En dan in combinatie met de asbestsanering en voor participatie.  

Wat zijn deze alternatieve oplossingen? 

VRAAG Voor de CDA fractie is het onduidelijk wat het College bedoelt met asbestsanering en 
participatie in relatie tot alternatieve oplossingen. Kan het College hier duidelijkheid over 
geven? 

Programma Economie en Vrije Tijdsbesteding 

Cultuur en Recreatie & Toerisme 

VRAAG In de inleiding van de Kadernota 2024 lezen wij het volgende onder de kop Koers: 
“Economische groei: we willen aantrekkelijk zijn voor een gezonde mix van bedrijven en 
de aantrekkelijkheid van Twenterand vergroten voor de beroepsbevolking. Ook 
toerisme speelt hierin een belangrijke rol.” 

Waar blijkt het uit dat ook toerisme een belangrijke rol hierin speelt? 

Voorstel: Uitvoering gebiedsmarketing Engbertsdijksvenen 

VRAAG Waarom lezen in deze Kadernota niet het voorstel, zoals aangegeven was, voor het 
reserveren van geld voor het ontwikkelen en aanleggen van een veilige fietsverbinding 
tussen De Pollen en Bruinehaar/Langeveen? Dit maakt namelijk voor het CDA 
Twenterand een onlosmakelijk onderdeel uit van het volledig toeristisch potentieel. Is de 
€ 25.000 bedoeld als investeringsvoorstel? 
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Economie en Werkgelegenheid 

Voorstel: Platteland 

VRAAG Is het bekend of er al projecten in Twenterand aangewezen zijn vanuit LEADER? 

VRAAG Wat levert dit onze gemeente op? 

Centrumontwikkeling Vriezenveen 

VRAAG Wat is de huidige stand van zaken? 

 

Bedrijfsvoering  

Lokale omroep 

VRAAG Binnen afzienbare tijd gaan de lokale omroepen regionaal samenwerken. Is het College 
in gesprek met de andere betreffende gemeenten? En is het niet handig dan pas 
keuzes te maken voor financiële consequenties? 

 

 

 

 


